
Geachte Gedeputeerde,

In de bijlage vragen we aandacht voor een voor ons groot probleem.
De door ons voorgestelde oplossing zal in belangrijke mate bijdragen om de schadedruk van ganzen te beperken.

Met vriendelijke groeten
 Köhne, secretaris WBE Beemster/Zeevang

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Bijlage:

Wild Beheer Eenheid Beemster / Zeevang                                                                                                  
opgericht 26-10-2017, KNJV nr. 28307

ZO Beemster, 21 november 2022
Aan: Gedeputeerde mw. E. Rommel Staten van Noord-Holland

Betreft: inleveren dode vogels.

Geachte mw. E. Rommel
Het bestuur van de WBE Beemster/Zeevang vraagt uw medewerking om het afvoeren voor destructie van dode vogels te faciliteren. Onze 
leden (ca. 60) verzorgen het faunabeheer in ons werkgebied. Dit beheer bestaat vooral uit het terugbrengen van de te grote populatie 
wilde ganzen. Daarnaast worden er ook dode vogels aangetroffen die getroffen zijn door de vogelgriep. Voor een gedeelte van de ganzen is 
geen reguliere afzet te vinden via een poelier, dus dit overschot moet worden aangeboden aan de Rendac (destructie). De kosten hiervan 
zijn enkele euro’s per gans. 
De WBE Beemster/Zeevang heeft deze zomer op eigen initiatief ganzen door Rendac af laten voeren, kosten tot nu toe ruim €400! 
Onze leden zijn bereid om in ons werkgebied inspanningen te verrichten om de schadecijfers en dus de uitkeringen aan de 
grondgebruikers tot een aanvaardbaar niveau terug te brengen. Schade-uitkeringen 2021 NH ruim 9 miljoen Euro! 
Tellingen in april en juli in onze WBE geven aan dat er toen beide keren ruim 20.000 ganzen aanwezig waren, het afschot dit jaar is ca. 8500 
stuks. Hiervan zijn er ook een flink aantal ganzen die uit de Oostvaarder plassen hier komen foerageren (10 min. vliegen) !

De motivatie om dit werk te doen staat onder druk vanwege bovengenoemde kosten. Het is van groot belang dat er een goede structuur 
en financiële compensatie komt  voor het inleveren van bovengenoemde vogels. In natuurgebieden worden ook veel dode vogels 
aangetroffen waar geen inleverpunt voor is. Ons voorstel is om bij de gemeentelijke inleverpunten voor grofvuil een faciliteit aan te bieden 
waar deze dode dieren ingeleverd kunnen worden. Rendac kosten zijn dan voor rekening van de provincie, reductie van de populatie 
ganzen is voor de provincie op termijn veel voordeliger als hierdoor ook de schadecijfers gaan dalen.
Ons probleem is bij de beleidsmedewerker sector groen provincie NH neergelegd, haar antwoord luidde: Het standpunt van de provincie is 
dat de jagers primair en in tweede instantie de grondgebruikers voor wie zij beheer en schadebestrijding uitvoeren verantwoordelijk zijn 
voor afvoer. Dit gaat ook nagenoeg overal in de provincie goed. 
Wij ondersteunen via de boekjaarsubsidie de FBE Noord-Holland die werkt aan de voortgang van afzetoplossingen in de voedselketen. 
Uiteindelijk is dat waar wij naar streven. 
Dit antwoord gaat voorbij aan het afschot van de grote aantallen in de Zeevang (na 15 jaar jachtverbod N2000 gebied is er recent weer 
jacht/schadebestrijding mogelijk), en de vele dode vogels die door ons en anderen geraapt worden wat veroorzaakt is door de 
vogelgriep de laatste jaren.
Wij vragen hierbij begrip voor deze situatie: een centrale en actieve rol van het provincie bestuur is voor de vele betrokken groene 
veldmedewerkers zeer gewenst.

 Met vriendelijke groet,
 
Köhne, secretaris WBE Beemster/Zeevang
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Antwoord: Bericht: 21-11-2022

Geachte heer Köhne, 
Uw brief is in goede orde ontvangen. 
Deze kwestie was ons bekend en al eerder onder de aandacht gebracht door de voorzitter van de WBE Beemster de heer Wennekers.  
Ik voeg onze antwoordmail d.d. 20 oktober jl. aan de heer Wennekers bij. Het standpunt van de provincie is niet gewijzigd. 

Met vriendelijk groet, 



Beleidsadviseur
Sector Groen

Onderwerp: RE: Vergoeding kosten Rendac

 Beste heer Wennekers, 

Dank voor uw vraag, en de mail van Maasbach aan u had ik ook in goede orde ontvangen. Excuses dat ik niet eerder reageerde. 

Het standpunt van de provincie is dat de jagers primair en in tweede instantie de grondgebruikers voor wie zij beheer en 
schadebestrijding uitvoeren verantwoordelijk zijn voor afvoer. Dit gaat ook nagenoeg overal in de provincie goed. 

Wij ondersteunen via de boekjaarsubsidie de FBE Noord-Holland die werkt aan de voortgang van afzetoplossingen in de voedselketen. 
Uiteindelijk is dat waar wij naar streven. 

 Met vriendelijk groet, 

 

Bericht: 17 oktober 2022 

Goedenavond,
Ik stuur u deze mail naar aanleiding van een mail die u is toegestuurd door de heer Maasbach van Bij12.
Graag verneem ik Wennekers  (voorzitter van WBE Beemster/Zeevang ), of er nog hoop is dat de kadaverdienst Rendac door de Provincie 
betaald kan worden.
Er komen aanmaningen binnen , en de jagers van onze WBE willen niet voor de kosten bijdragen om de ganzen af te voeren.
Wij mochten jaren de ganzen in het N2000 gebied niet bejagen.
Nu er wel gecompartimenteerd en geagendeerd bejaagt mocht worden is er een overschot aan ganzen ontstaan die voor miljoenen schade 
aanrichten.
Dus eigenlijk is hier een aansprakelijkstelling op grond van BW 6:162 van toepassing.
Ik hoop dat de Kadaverdienst nog uit een potje onvoorzien betaald kan worden.
Inmiddels is de bejaging van ganzen gestopt deze vergunning liep tot 1 oktober ’22.
Hopende op een positieve afhandeling

Met vriendelijke groet,

Wennekers  (voorzitter WBE Beemster /Zeevang )

Van: 
Verzonden: maandag 3 oktober 2022 14:05
Aan
Onderwerp: RE: Vergoeding kosten Rendac

Geachte heer Wennekers,

Goed dat er na jaren eindelijk ganzen bestreden kunnen worden in Polder Zeevang.
Helaas kan BIJ12, als uitvoerende instantie van de provincies, geen bijdrage geven voor de ganzenbestrijding en de opslag en verwerking 
van kadavers, daarvoor zult u toch echt bij de provincie Noord-Holland moeten zijn.

Na een kort overleg met mevrouw Dijksterhuis van provincie NH stuur ik uw verzoek rechtstreeks aan haar door, u kunt binnenkort een 
reactie van de provincie verwachten.

Vriendelijk groetend,



Maasbach
Consulent faunazaken voor de provincies

Bericht: 2 oktober

Van:  
Verzonden: zondag 2 oktober 2022 15:29
Aan: 
CC: 
Onderwerp: Vergoeding kosten Rendac

Geachte heer Maasbach,

Graag wil ik aandacht voor het volgende, in mijn rol als voorzitter van de WBE Beemster-Zeevang.
Sinds 1 augustus is het mogelijk schadebestrijding op ganzen in gecompartimenteerde gebieden uit te voeren in N2000 Polder Zeevang. Dit 
gebeurt op basis van een ontheffing.
Onze jagers hebben hier goed gehoor aan gegeven. Dit resulteerde in enorme aantallen ganzen. Er is op dit moment geen mogelijkheid 
voor benutting.

Hierop heb ik contact opgenomen met de FBE met de vraag of het mogelijk was om hiervoor afvalbakken te bestellen en deze door de 
Rendac te laten legen. Zij stonden hier positief tegenover maar later bleek dat er geen budget voor was.

Nu wil ik vragen of BIJ 12 nog budget heeft om de kosten (rond de 500 euro) hiervoor te dragen. De rekening ligt nu bij de WBE en dit lijkt 
mij niet de bedoeling. Aangegeven is door partijen dat de boeren de ganzen moeten opruimen. Echter hebben zij hier  geen contract voor 
en geven aan de ganzen niet van hen zijn. Wij als WBE willen hiervoor een oplossing en geen verdere escalatie. Deze zaak heb ik aanhangig 
gemaakt bij de LTO en het FBE bestuur maar helaas zonder resultaat. 

Wij zouden het betreuren als de partij, die zonder enig winstbejag, uitsluitend probeert als schadebestrijder  mee te werken aan een 
oplossing van het ganzenprobleem,  gedupeerde in het geheel gaat worden.

In afwachting van uw bericht verblijf ik,

Wennekers


